
Skovbrynet 9 
9690 Fjerritslev 

96 50 51 00 
fg@fjerritslev-gym.dk 

FJERRITSLEV GYMNASIUM 
Faglighed – Fællesskab - Fremtid 

 

1 
 

 

Referat af bestyrelsesmøde mandag den 14. december 2020 kl. 
15.15 – 17.30 i lokale 1.35 på Fjerritslev Gymnasium 

 
Til stede: 

Mogens Christen Gade, formand, Martha Holme, næstformand, Ole Stavad, repr. Region Nordjylland, Svend 
Åge Nielsen, de frie skoler, Pernille Hovaldt, skoleleder, Olav Storm, efterskolerne, Christina Cæsarsen, 
medarbejderrepræsentant, Martin Freiberg, medarbejderrepræsentant, Alvi Sumberg-Olsen, elevrepræsentant, 
Johan Benzet Kibsgaard-Vester, elevrepræsentant. Fra ledelsen og administrationen: Mikkjal N. Helmsdal, 
rektor, Anders Krogh, vicerektor, Lene Mogensen Christensen, uddannelsesleder, Peter Pedersen, 
økonomisekretær 

Afbud: Trond Beldo Klausen, repr. Aalborg Universitet. 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden. 
Dagsordenen blev godkendt.  

 
2. Bestyrelsens arbejde 
2.0 Meddelelser fra formanden. 

Formanden bød velkommen til Pernille Hovaldt, der træder ind i bestyrelsen i Kristine Fooken 
Jensens sted som repræsentant for de afgivende folkeskoler. 
Formanden meddelte, at kommunalbestyrelsen i Jammerbugt Kommune i torsdags godkendte 
skema A med henblik på opførelse af yderligere 36 ungdomsboliger ved Skovbrynet i 
Fjerritslev. 
 
Der har været afholdt et møde med vendsysselske gymnasierektorer og borgmestre, hvor man 
drøftede ønsker til en kommende model for elevfordeling og taxameter. Klynge- 
distriktsmodeller og algoritmemodeller blev drøftet. Et af forslagene, der blev drøftet på mødet, 
går på en inddeling af regionen i to optageområder, hvor grænsen går ved Limfjorden. Det løser 
nogle af de problemer, der opstår pga. af strømmen af elever fra Nørresundby til Aalborg, og 
fra Jammerbugt, Brønderslev og Hjørring kommuner til Nørresundby Gymnasium.  Det er ikke 
ubetinget en model, der passer til FGs elevsammensætning, hvor en større gruppe elever 
traditionelt kommer fra Vesthimmerland. 
 
Der holdes fokus på at gøre politisk opmærksom på, at en kommende elevfordelingsmodel ikke 
kommer til at forhindre de tiltag der er specielle for FG og lignende skoler, specielt hvad angår 
college-ideen og den brede geografiske rekruttering, som college-idéen afhænger af.  

 
2.1 Referatet fra mødet den 18. september 2020. Udsendt og behandlet elektronisk. 

Referatet fra sidste møde blev godkendt og underskrevet. 
 
2.2 Forslag til bestyrelsesmøder 2021: 22. marts (dagsmøde kl. 12.00-16.30, som udvides til 

bestyrelsesseminar til afrunding af visionsprocessen), 17. maj, 20. september og 13. december  
Møderne fastsættes til datoerne ovenfor.  

 
2.3 Orientering om klasseloft 

Bestyrelsen kan konstatere, at klasseloftet på 28 elever pr. klasse i gennemsnit er overholdt idet 64 stx-
elever er fordelt i 3 klasser og 47 HF-elever er fordelt i 2 klasser.  
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Kapaciteten for det kommende skoleår er tidligere indmeldt til uændret 4 STX og 2 HF-klasser á 28 
elever. 
 

3. Økonomi 
 

3.1 Regnskabsopfølgning for perioden 3. kvartal 2020 (bilag) samt elevudvikling (bilag) 
Pr. 30. 09. 2020 ses en positiv afvigelse på kr. 370.000 ift. budgettet. Lavere aktivitet pga. Corona er 
hovedårsagen til afvigelsen. 
 
Det kan konstateres, at udviklingen i nøgletallene for elevtal/årsværk og lønudgifter for de seneste 5 år 
følges pænt ad. 
Elevtalsopgørelsen viser små udsving i indeværende skoleår. Samlet set er der et fald på 3 elever i 
skoleåret indtil nu. 

3.2 Forventet budget 2020 – årets resultat (bilag) 
Det forventes at resultat for 2020 ender med at balancere. 
 

3.3 Budget 2021, (inkl. overslag for 2022-24) 
Det præsenterede budget har et forventet årsresultat på kr. - 480.000. 
Forudsætningerne for dette er finanslovsforslaget 2021 samt det løft af tilskud til 
ungdomsuddannelserne, der er indeholdt i finanslovsaftalen for 2021.  
 
I budgettet er der besparelser på en lang række driftsområder, samt personalereduktioner, der skal gøres 
effektive fra august 2021.  
 
Uden de nye forventede tilførte midler fra finanslovsaftalen for 2021, ville budgettet vise et underskud 
på kr. 917.000 – som beskrevet i bilag 4a til dagsordenen. 
 
Bestyrelsen beslutter, at budgetrammen for 2021 er et negativt årsresultat på indtil kr. -917.000 mhp. at 
økonomisk begrundede personalereduktioner kan minimeres eller undgås.  
 
Der er enighed om at der skal udarbejdes en konkret analyse af, hvilke økonomiske forhold, der skal til, 
for at et mindre gymnasium kan siges at kunne være optimalt fungerende i forhold til indhold og 
kvalitet. Det vil kunne kvalificere det kommende års debat om fremtidens taxameterordninger. 

 
3.4 Orientering om investeringsramme 2021 

Der indmeldes en ramme på kr. 500.000 som i de foregående år. 
 

 
4. Fjerritslev Gymnasium aktiviteter og initiativer 
4.1 Orientering om 1g STX og HHX studieretningsvalg 2020. v. Anders Krogh 

Alle elever i 1g har fået deres ønsker til studieretning opfyldt. Det opnås ved at samlæse bl.a. sproghold 
og ved at oprette klasser med elever fra flere studieretninger. 
 

4.2  Elevrekruttering i en Corona-tid:  

V. Lene Mogensen. 
Promoveringen af gymnasiet og college foregår for en stor del via sociale medier. En virtuel 
rundvisning på college har være afholdt. DR-nyheder, P1 morgen og TV2 nord har lavet indslag fra FG 
og College i oktober og december. 
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Det direkte samarbejde med skolerne fortsætter så vidt muligt i en form, hvor gymnasielærere og -
vejledere besøger eleverne på skolerne. 
 
Pt. er der kun 17 ledige pladser på college efter sommerferien. Interesselisten har 22 navne lige nu. 
Derfor er det, positivt at de yderligere boliger realiseres. Mulighederne for midlertidig 
indkvarteringsordning afsøges i den nærmeste fremtid.  

 
5.  Visionsproces 
- Ny plan for gennemførelse i samarbejde med HR-Nord og Færch Ledelse & Facilitering. 

Den 21. januar holdes visionsdag for personalet og bestyrelsen. 
Der holdes opsamlingsseminar for bestyrelsen den 22. marts i forbindelse med ordinært 
bestyrelsesmøde. 
 

- Input fra eksterne interessenter 
I løbet af december-februar 2021 indhentes input fra lokale interessenter og forældre til eleverne – 
både lokale og collegeforældre. 

 
- Elevinddragelsen i visionsprocessen 

Klasserne har taget fat på en proces hvor der arbejdes i 3 timer i hver klasse. Produktet er grafiske 
fremstillinger og essays fra hver enkelt elev. Alles essays læses af ledelsen og der uddeles præmier til 
de bedste. 
 
Man bør overveje en undersøgelse blandt eleverne i afgangsklasserne, specielt i yderområderne af 
optageområdet, hvor der spørges til hvad der er afgørende i forbindelse med valg eller fravalg af FG. 
Hvad skal et gymnasium kunne ifølge en 9. eller 10.klasses-elev? 

6. Orientering fra skolen 
Rektor informerede om status på medarbejdertrivselsundersøgelsen. 
Der har været afholdt et seminar for personalet og en mindre arbejdsgruppe er nu etableret til 
opfølgning. Der orienteres videre om dette på næste møde. 
 

6.1 Nyt fra elever og personale 
6.1.1 Elever 

Det går fremad med at få forbedret repræsentationen i elevrådet. Indsatsen 
besværliggøres af nedlukningsperioder, men den fortsætter ufortrødent. 

 
6.1.2 Personale 

Intet fra personalet. 
 

7. Eventuelt 
 

Olav Storm: Opfordring til at prøve at skabe nogle fælles projekter og oplevelser for eleverne, 
der kan kompensere lidt for de tabte oplevelser i forbindelse med aflysninger og 
begrænsninger af sociale arrangementer, forestilling osv.   
 
Rektor: Bestyrelsen og personalet gives en beskeden julegave i år som anerkendelse for et godt 
arbejde i et svært år. 
 
Formanden: Tak til bestyrelsen for det gode samarbejde i det forgangne år. 
 
 
Referatet godkendt via mailkorrespondance den 29. december 2020. 
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